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Tisztelt Képviselőtestület, Tisztelt Polgármester úr, Tisztelt Jegyző úr! 

 

Egyesületünk a Gyarmati Dezső Úszó és Vízilabda SE a 2019. április 24.-én megtartott 

közgyűlésének határozata értelmében, 5 000 000Ft, azaz ötmillió forint  támogatási 

kérelemmel fordulok Önökhöz. A kért pénzösszegből az egyesület működéséhez szükséges 

eszközök beszerzése, különböző pályázatok önrészének fedezete, illetve biztonsági tartalék 

képzése történne. 

Előzmények: 

2018 júliusában Bere Károly Polgármester úr azzal kéréssel keresett meg, hogy az épülő 

Tanuszodában szervezzek meg egy úszó és vízilabda egyesületet, melyben a térség 

gyermekei megtanulhatnak úszni, illetve versenyszerűen sportolhatnak a két sportágban. Az 

operatív megbeszéléseket Tőkésné Gali Mónika irodavezetővel folytattam, ahol is kiderült, 

hogy egy folyamatban levő pályázat elengedhetetlen részét képezi a megalakítandó 

egyesület. A pályázatban célként volt kitűzve, hogy az épülő Tanuszodában, működjön egy 

szervezet, amely megszervezi a térségben élő lakosság szabadidős tevékenységét. 

Információim szerint a Tanuszoda működtetője is elvárja, illetve ebben az esetben viseli öt 

éven keresztül az uszoda költségeit, amennyiben a Tanuszodában szerevezett úszásoktatás, 

sport tevékenység fog folyni. 

A júliusi megbeszélésünkön egy október elsejei, majd december, majd januári nyitás lett 

prognosztizálva. A legfrissebb szóbeli információim szerint május eleje lett meghatározva, 

hogy amint az uszoda megkapja a működési engedélyhez szükséges szakhatósági 

engedélyeket, az egyesület, kvázi szervezett terheléses próbaként, elkezdheti a működését. 

A Gyarmati Dezső úszó és vízilabda SE-t, 2018. év július hó 20.-án a Pk.60.046/2018/4. számon 

vette nyilvántartásba a Gyulai Törvényszék. Ezt követően kezdtem a gyermekek toborzását, 

illetve a szakmai program megalkotását. 

Az egyesületbe több mint száz gyermek szülei jelezték a belépési szándékukat, amely a jelenlegi 

aktualizálás során valamivel több mint 80 főre változott, de nagyon sokan érdeklődnek 
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folyamatosan. A létszámcsökkenést az uszoda megnyitásának csúszásából eredő bizonytalansági 

tényező okozta. 

A 2018-as évben tagjai lettünk a két szakszövetségnek, az Magyar Úszó Szövetségnek és a 

Magyar Vízilabda Szövetségnek, valamint a Sportegyesületek Országos Szövetségének. Ez 

utóbbitól nyert pályázati pénzen meg tudtuk vásárolni a tevékenységünkhöz szükséges 

felszerelések egy csekély részét, de amivel egy alapműködést bármikor el tudunk kezdeni. 

Menet közben elkészült egyesületünk több mint 40 oldalas szakmai programja, amely 

Magyarországon egyedülálló módon közelíti meg az úszás oktatását. Ezt a szakmai programot 

értékelték a szakszövetségek, valamint Szabó Tünde sportállamtitkár asszony, akivel volt 

szerencsém fiatalkorunkban az úszó válogatottnál együtt sportolni. 

Az úszó egyesületek a gyermekek tagfelvételekor egy nagyon komoly felvételi, kiválasztásos 

rendszert alkalmaz. A jelentkező gyermekek kb. 20%-át veszik fel az egyesületekbe sportolni, a 

többit elutasítják, ezzel egy komoly lelki törést okozva a négy-ötéves gyermekeknek. Ehhez jön a 

másik adat, hogy a gyermekek a fejlettebb európai társadalmakban, kb. 60-70%-ban küzdenek 

egészségügyi problémával, melyek nagyrészt a vízben történő speciális mozgásokkal 

korrigálható. Ez az adat a mi térségünkre is igaz, hiszen a jelentkező szülőkön keresztül, egy 

kérdőív segítségével szűrtük a gyermekeket. 

A szakmai programunk tömör lényege, hogy egyesületünk minden jelentkező gyermekkel 

foglalkozni fog, illetve az úszás oktatását ötvözzük a gyógy úszás mozgásvilágával, majd csak 

ezután történik meg a gyermekek sportág specifikus mozgásanyagának az oktatása. Minden 

gyermek választhat a két sportág közül, illetve azokat is szervezett keretek között oktatjuk majd, 

akik csak egészségmegőrzés céljából kívánnak rendszeresen mozogni az uszodában. 

Későbbiekben ezt a tevékenységünket ki szeretnénk bővíteni a felnőttekre is, hiszen az ő 

esetükben is számtalan egészségügyi problémára lehetünk megoldás. 

Szakmai programunk, a szakemberek véleménye szerint teljesen megfelel a kormány „Minden 

gyermek tanuljon meg úszni” programjának. 

Részt kívánunk venni a térségünkben működő oktatási intézmények szervezett és előírt 

úszásoktatásában is. Ezzel kapcsolatban együttműködési megállapodást kötöttünk a 

füzesgyarmati általános iskolával, melyben az iskola segíti a munkánkat a rendelkezésünkre 
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bocsájtott úszódeszkákkal, mi pedig ezért oktatjuk a diákokat. Kértem Polgármester urat, hogy 

segítsen egy szerződés létrehozásában a KLIKK-el. Szóbeli tájékoztatása értelmében ez 

folyamatban van. 

Több hasonló tevékenységgel bíró egyesület vezetőjével folytattam megbeszélést az elmúlt 

időszakban és egybehangzó álláspontjuk volt, hogy az ilyen típusú egyesületek, mint a miénk, 

mindegyik az adott település önkormányzatával együttműködve, annak támogatásával végzi a 

tevékenységét. Annál is inkább, mivel a vízilabda, mint látványsportág jogosult pályázni a TAO-s 

támogatásra, így az adott önkormányzatok az egyesületekkel karöltve komoly fejlesztéseket, 

beruházásokat képesek bonyolítani. Így készül jelenleg például a nyíregyházi versenyuszoda, 

amely világversenyek megrendezésére is alkalmas lesz, de máshol nyitott medencék sátorral való 

lefedését, az uszodák korszerűsítését, kiszolgáló épületek építését valósítják meg. 

Amennyiben sikerülne, hogy egyesületünk az Önkormányzattal szorosan együttműködve 

tevékenykedhessen, úgy a jövő évtől mi is pályázhatunk TAO támogatásra, amelyet az 

Önkormányzattal karöltve különböző fejlesztésekre, beruházásokra fordíthatnánk. Hosszabb 

távon az Önkormányzat támogatása és ezzel Egyesületünk zavartalan működése, mindamellett, 

hogy a helyi gyermekek életminőségén jelentősen javíthatnánk, olyan fejlesztéseket 

generálhatna, amely által sokszorosan megtérülne a támogatás összege. 

Az elmúlt időszakban minden elkövettem, hogy egyesületünk finanszírozását meg tudjam 

oldani a térségünkben működő vállalatok, cégek, magánszemélyek támogatásával, de mivel 

csak 2020-tól vagyunk jogosultak TAO támogatásokra pályázni, (természetesen ennek még 

más feltételei is vannak) így csak nagyon korlátozott támogatást kaptunk. Természetesen 

elkészítettük az egyesület 2019-es költségvetését, melyet levelem mellékleteként csatolok. 

Az úszó-, és vízilabda szövetség személyi feltételei alapján, az egyesület működéséhez 

szükség van egy alkalmazott úszó-, vízilabda-, utánpótlás edzőre, valamint egy technikai 

vezetőre. Ennek a négy státusznak a bér- és járulékos költsége jelenti az egyesület 

legnagyobb terhét, mivel a szóbeli információim szerint a kezdetekben nem kalkulált, de a 

későbbiekben szóban tudomásunkra hozott, az egyesület terhét jelentő pályahasználati díjat 

a Tisztelt Önkormányzat átvállalta. Erről írásbeli tájékoztatást nem kaptunk. 
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Számításaim szerint ahhoz, hogy az egyesület önfenntartó legyen, kb. 150 fő gyermek 

létszám szükséges, amit reményeim szerint, illetve az érdeklődők számát figyelembe véve, 

ebben az évben el tudunk érni. 

A Tisztelt Önkormányzattól kért támogatás, egyesületünk ez évi működésének biztonságát 

jelentené, hiszen, ha bármely hónapban nem tudnánk kifizetni a járulékos költségeket 

elesnénk a további pályázati lehetőségektől. 

Ez annál is inkább fontos, mivel Szabó Tünde Államtitkár asszonnyal történt egyeztetésem 

értelmében, szorosan együtt dolgozom, az államtitkárság keretein belül működő Hiszek 

Benned Sport osztály vezetőjével, akik kiírják az idevonatkozó pályázatokat. 

Információim szerint egy-két héten belül megjelenik az a pályázati kiírás, amelyben 

egyrészről indulhat az egyesület önmaga, illetve az egyesület az önkormányzattal közösen is 

pályázhat.  

Szeretném kérni a Tisztelt Testületet, hogy Bere Károly Polgármester urat hatalmazzák fel, 

hogy a szóban forgó pályázat kapcsán eljárhasson, amennyiben érdemesnek találja, hogy 

közösen induljunk. Ez azért lenne fontos, mivel nagyon rövid lesz a beadási határidő és 

elképzelhető, hogy a Testület addig nem fog összeülni. 

Összefoglaló: 

 Egyesületünk a Gyarmati Dezső úszó és vízilabda SE a Polgármester úr felkérésére, 

mintegy a település érdekeit támogatva jött létre. 

 Lassan közel egy éves csúszással, a tevékenységünk elkezdésével kapcsolatosan is 

közel 100 gyermek rendszeres sportolását tudjuk elkezdeni. 

 Le tudjuk bonyolítani az iskolai alaptantervben foglalt kötelező úszásoktatások 

megtartását. 

 Jelentősen tudjuk javítani munkánkkal az itt élő gyermekek életminőségét. 

 2020-tól a pályázható TAO-s támogatással nagy értékű fejlesztések valósíthatóak 

meg. 
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Amit szeretnénk kérni a munkánkhoz: 

 Biztonsági tartalékként, önerőként pályázatokhoz, eszközök beszerzéséhez támogassa 

a működésünket az Önkormányzat a 5 000 000Ft, azaz ötmillió forinttal. 

 Hatalmazza fel a Tisztelt Testület a Polgármester urat, hogy a beadandó közös 

pályázattal kapcsolatban eljárhasson. 

 Szeretnék kérni egy írásbeli megerősítést, hogy egyesületünk helyet a pályahasználati 

díjat, az Önkormányzat átvállalja. 

 Szeretnék kérni, írásban, egy időpontot, amikor a gyermekekkel elkezdhetjük a 

munkát az uszodában, akár az uszoda próbaterhelése kapcsán, ahogyan eddig a 

szóbeli tájékoztatásban elhangzott. Ezt az időpontot szeretnénk kihirdetni, így 

mentve az igen megtépázott szavahihetőségünket, amely az elmúlt időszak 

késedelmei miatt nagy veszteségeket szenvedett. 

Nagyon köszönöm a Tisztelt Testület támogatását! 

 

Füzesgyarmat. 2019. Április. 25. 

 

     Tisztelettel: 

 

       ------------------------------------------------------ 

         Marton Tibor 

         egyesületi elnök 

 


